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§ 1  Godkännande av dagordningen 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen godkänner dagordningen enligt utsänt förslag med följande 

kompletteringar:  

• § 4, Förslag om att avveckla LOV inom hemtjänst och införa LOU, tillkom på 

dagordningen den 9 maj och kompletterades med ett reviderat tjänsteutlåtande 

den 13 maj. 

• § 6, Svar på motion väckt av Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD), 

Cecilia Sundberg (M) och Gunilla Helmerson (M) - Säkrare skolvägar med 

färre skymda korsningar, kompletterades med ett reviderat tjänsteutlåtande 

den 9 maj. 

• § 11, Månadsrapport för kommunstyrelsen mars 2025, kompletterades med 

handlingar den 9 maj och ett reviderat tjänsteutlåtande den 13 maj. 

• § 12, Månadsrapport för Huddinge kommun mars 2025, kompletterades med 

handlingar den 9 maj. 

• § 13, Valärenden, förblir utan handlingar då det inte finns några valärenden att 

besluta om. 

• § 14, Anmälan av delegationsbeslut, kompletterades med handlingar den 9 

maj. 

• § 15, Meddelanden till kommunstyrelsen, kompletterades med handlingar den 

9 maj. 

• § 22, Svar på Huddingeförslag - Asfalten bort i rondellen i Trångsunds 

centrum och plantera växter i stället, dras ur från dagordningen.  

• § 29, Extrainsatt sammanträde för kommunstyrelsens klimat- och miljöutskott, 

tillkom på dagordningen den 9 maj. 

• Nujin Alacabek (V) anmäler en övrig fråga om information om Huddinge 

kommuns lokalvårdsavtal. 

• Nujin Alacabek (V) anmäler ett nämndinitiativ, återta städningen i egen regi. 

Nämndinitiativet läggs till dagordningen och behandlas som ärende 31.   
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§ 2  Anmälan av jäv 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar till protokollet att ingen anmäler jäv.   
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§ 3  Återrapportering av uppdraget att skapa ett effektivt och 
strukturerat återbruksarbete inom kommunkoncernen 

Diarienummer: KS-2025/145 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Förvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 25 mars 2025 godkänns som 

återrapportering av uppdraget till kommunstyrelsen i Mål och budget 2023, att 

skapa ett effektivt och strukturerat återbruksarbete inom kommunkoncernen, i 

samarbete med kommunens avfallsbolag och eventuella externa aktörer. 

2. Kommunfullmäktige konstaterar därmed att uppdraget är slutfört.  

 

Sammanfattning 

I Mål och budget 2023 fick kommunstyrelsen i uppdrag att skapa ett effektivt och 

strukturerat återbruksarbete inom kommunkoncernen, i samarbete med 

kommunens avfallsbolag och eventuella externa aktörer. Uppdraget har 

genomförts i ett projekt, Återbruk i kommunkoncernen, under perioden mars 2023 

– januari 2025. Projektet omfattade återbruk av såväl lös egendom, såsom möbler 

och inredning, som byggvaror och material som är monterade i en byggnad eller i 

en utemiljö. 

De viktigaste leveranserna från uppdraget är: 

• anvisningar och rutiner för återbruk av lös egendom samt bygg- och 

markmaterial inom kommunkoncernen;  

• förberedelse för upphandling av ett gemensamt IT-systemstöd;  

• identifiering av ett eventuellt mellanlager; samt 

• en förändringsplan för införandet av ett systematiskt arbetssätt för återbruk inom 

Huddinge kommun, Huddinge Samhällsfastigheter AB och Huge Bostäder AB.  

Implementeringen av återbruksverksamheten föreslås ske i linjen i enlighet med 

ovan nämnda förändringsplan och påbörjas under mars 2025.  

Förvaltningen anser att återrapporteringen av uppdraget som gavs i Mål och 

budget 2023 ska anses utfört. 

Särskilt yttrande 

Love Bergström (M) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 
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Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS AU 2025-05-07 § 3  

2. Tjänsteutlåtande KS Återraportering av uppdraget att skapa ett effektivt och 

strukturerat återbruksarbete 

 

Beslutet skickas till 

Huddinge Samhällsfastigheter AB 

Huge Bostäder AB 

SRV återvinning AB 

  



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2025-05-14 
Diarienummer:  

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 3 Återrapportering av uppdraget att skapa ett 
effektivt och strukturerat återbruksarbete inom 
kommunkoncernen 

Moderaterna delar bedömningen att ett strukturerat och effektivt 

återbruksarbete är av stor vikt för att minska klimatpåverkan, hushålla med 

resurser och skapa ekonomisk effektivitet inom kommunkoncernen. Vi 

välkomnar att projektet med att ta fram rutiner, IT-stöd och en 

förändringsplan nu är avslutat och att implementeringen av 

återbruksverksamheten kan påbörjas. 

Samtidigt vill vi betona vikten av att det fortsatta återbruksarbetet inte 

utvecklas till ett alltför begränsat och slutet system som enbart fungerar 

inom kommunkoncernens egen krets. Ett sådant internt cirkulärt system 

riskerar att bli ineffektivt i de fall där återbruksmaterial inte hittar en 

mottagare inom den egna organisationen. Det finns en tydlig risk att 

värdefulla resurser förblir oanvända eller kasseras, trots att det kan finnas 

efterfrågan utanför kommunen. 

För att återbruket verkligen ska nå sin fulla potential behöver det öppnas 

upp mot en större marknad. Det handlar inte bara om att skapa interna 

rutiner, utan också om att aktivt söka samverkan med externa aktörer som 

företag, andra offentliga verksamheter och ideella organisationer. Detta blir 

särskilt relevant för sådant som byggmaterial, inredning och lös egendom, 

där den interna efterfrågan inte alltid är tillräcklig eller rätt i tid. 

Vi menar därför att kommunen under den fortsatta implementeringen bör 

utreda möjligheterna för en bredare samverkan med externa 

återbruksmarknader, och samtidigt se över de juridiska och logistiska 

förutsättningarna för att sälja eller donera material som inte återbrukas 

internt. Det är också viktigt att det IT-stöd som nu tas fram har kapacitet att 

hantera och stödja denna typ av utbyte på ett transparent, rättssäkert och 

spårbart sätt. 

Ett välfungerande och öppet återbrukssystem, där kommunen är en aktiv del 

i en större cirkulär ekonomi, skapar både klimatnytta och ekonomiskt 

ansvarstagande. Huddinge bör sträva efter att inte bara vara bra på återbruk 

inom sin egen organisation – utan vara en föregångare i hur offentliga 

resurser kan cirkulera effektivt i hela samhället. 
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§ 4  Förslag om att avveckla LOV inom hemtjänst och införa 
LOU 

Diarienummer: KS-2025/385 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Med upphävande av det valfrihetssystem (LOV) inom hemtjänsten som 

fullmäktige beslutade om den 8 december 2008, § 209, ska en ny modell för 

hemtjänst införas i Huddinge kommun som baseras på lag (2016:1145) om 

offentlig upphandling (LOU).  

2. Vård- och omsorgsnämnden uppdras utreda och återkomma med förslag på en 

upphandlingsmodell för hemtjänsten enligt punkten 1 som tillgodoser 

kvalitetskrav, goda arbetsvillkor, brukarnas valfrihet, effektivt nyttjande av 

skattemedel, tillförsäkrar insyn, motverkar välfärdskriminalitet och bidrar till 

samtliga tre hållbarhetsperspektiv. 

3. Den nya modellen enligt punkten 1 ska införas efter det att ny modell är 

beslutad och upphandling är genomförd.  

 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige har i Mål och budget 2023 gett vård- och omsorgsnämnden i 

uppdrag att utreda en hållbar bemanningsstrategi och kvalitetssäkrad kompetens 

inom hemtjänsten. Ärendet har samberetts med socialförvaltningen.  

Socialförvaltningen har jämfört tre alternativ: två alternativ med upphandling 

enligt lagen om offentlig upphandling (LOU) där kommunen delas in i 

geografiska områden med olika utförarfördelningar samt en modell där 

hemtjänsten bedrivs helt i egen regi (bilaga 1). 

De samberedande förvaltningarna föreslår att valfrihetssystemet (LOV) inom 

hemtjänsten upphävs och att kommunen i stället inför en ny modell för hemtjänst 

som baseras på lag om offentlig upphandling (LOU). Förslaget innebär att 

kommunen delas in i geografiska områden och att en utförare är ensam verksam i 

ett område. Den kommunala utföraren tilldelas områden som motsvarar 40–50 

procent av verksamhetens totala volym för samtliga områden. För övriga områden 

upphandlas en utförare per område enligt LOU. Det innebär att den utförare som 

vinner upphandlingen i ett område ansvarar för all hemtjänst i det området. Den 

föreslagna modellen bibehåller möjligheten för externa hemtjänstaktörer att verka 

i Huddinge kommun samtidigt som kommunens möjlighet att förebygga 

välfärdskriminalitet ökar.  

Vidare konstaterar de samberedande förvaltningarna att LOV inom hemtjänsten 

varken är socialt- ekologiskt- eller ekonomiskt hållbart. Förvaltningens föreslagna 

modell skapar bättre förutsättningar för omställning till god och nära vård, 
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minskade resor samt mindre ekologiska avtryck som leder till bättre 

planeringsförutsättningar vilket påverkar både ekonomi och kvalité positivt.  

Genom att begränsa antalet utförare kan uppföljning och kvalitetskontroll 

förbättras, samtidigt som risken för fusk minskar. LOV är inte den mest 

gynnsamma modellen för att trygga en hållbar välfärd. Med hänvisning till 

ovanstående föreslås en övergång till LOU för att långsiktigt säkerställa en hållbar 

bemanningsstrategi och kvalitetssäkrad kompetens inom hemtjänsten.  

Yrkanden 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

att bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD), Cecilia Nordin (DP), Carl Otto 

Engberg (L) och Felix Byström (SD) yrkar i första hand på återremiss av ärendet 

och i andra hand att ärendet avslås i enlighet med förslaget från Moderaterna, 

Drevvikenpartiet, Kristdemokraterna och Liberalerna som biläggs protokollet. 

Annie Östlund (C) yrkar att ärendet ska avgöras idag samt att kommunstyrelsen 

föreslår kommunfullmäktige att bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Nujin Alacabek (V) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 

bifalla bilagt yrkande från Vänsterpartiet. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras i enlighet 

med Love Bergströms (M) med fleras återremissyrkande och finner att ärendet 

ska avgöras idag. 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut, i enlighet med Love Bergströms (M) med fleras avslagsyrkande 

eller i enlighet med Nujin Alacabeks (V) yrkande och finner att kommunstyrelsen 

beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut.  

Omröstning begärs 

Ordföranden meddelar att förvaltningens förslag till beslut är huvudförslag.  

Ordföranden ställer Love Bergströms (M) med fleras avslagsyrkande mot Nujin 

Alacabeks (V) yrkande för att utse motförslag till huvudförslaget och finner att 

kommunstyrelsen utser Love Bergströms (M) med fleras avslagsyrkande till 

motförslag. 

Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 

Den som vill bifalla förvaltningens förslag till beslut röstar JA, den som vill 

bifalla Love Bergströms (M) med fleras yrkande om avslag röstar NEJ. 
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Omröstningen utfaller enligt bilagd omröstningslista med 8 JA-röster och 7 NEJ-

röster. 

Reservationer 

Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD), Cecilia Nordin (DP), Carl Otto 

Engberg (L) och Felix Byström (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget förslag.  

Beslutsunderlag 

1. Rev. 2025-05-13. KS_tjänsteutlåtande_förslag om att avveckla LOV inom 

hemtjänst och införa LOU  

2. KS_tjänsteutlåtande_förslag om att avveckla LOV inom hemtjänst och införa 

LOU  

3. KS Bilaga 1 Utredning. Framtidens hemtjänst i Huddinge 

 

Beslutet skickas till 

Vård- och omsorgsnämnden   



Datum: 2025-05-14 

Diarienummer: KS-2025/385 

Omröstningslista § 4 -  Förslag om att avveckla LOV inom hemtjänst och 
införa LOU 

Ledamot/tjänstgörande 
ersättare 

JA-röst NEJ-röst Avstår 

Sara Heelge Vikmång (S) X   

Love Bergström (M)  X  

Rasmus Lenefors (S) X   

Emil Högberg (S) X   

Eeva Laine (S) X   

Anders Lönroth (MP) X   

Christian Stulen (HP) X   

Nujin Alacabek (V) X   

Hampus Holmgren (M)  X  

Carl Otto Engberg (L)  X  

Cecilia Nordin (DP)  X  

Karl Henriksson (KD)  X  

Felix Byström (SD)  X  

Sven Pernils (SD)  X  

Annie Östlund (C) X   

Summa 8 7 0 



1 (2) 
 

 

 

Datum: 2025-05-14 
Diarienummer: KS-2025/385 

 

YRKANDE 
KOMMUNSTYRELSEN 

Ärende 4. Förslag om att avveckla valfrihetssystemet 
(LOV) inom hemtjänst 

Redan på hösten 2022 beslutade det då nytillträdda vänsterstyret att en 
utredning skulle genomföras för att avveckla det nuvarande valfrihetssystemet 
inom hemtjänsten, som ursprungligen beslutades i december 2008 men som 
sedan dess uppdaterats vid ett flertal tillfällen. När förvaltningen nästan två och 
ett halvt år senare återkommer med ett förslag till beslut lägger 
kommunstyrelsens ordförande som representant för den styrande koalitionen 
ett ordförandeförslag som i praktiken innebär att förvaltningens förslag 
underkänns. Trots att förvaltningens analys funnits på bordet i flera månader 
får nu socialförvaltningen ett nytt uppdrag att genomföra ytterligare en ny 
utredning för att komma med ett nytt förslag till upphandlingsmodell. Men 
man gör det inte i form av ett återremissyrkande, vilket hade varit det rimliga, 
utan vill i stället att fullmäktige innan ett beslut om det nya uppdraget ens 
fattats ska besluta om att nuvarande system ska upphävas till förmån för den 
modell som man ännu inte ens fattat beslut om ska utredas. Detta är 
naturligtvis ett helt bakvänt sätt att arbeta. 

För våra partier är inte det viktigaste vilken upphandlingslagstiftning som 
används för upphandlingen av hemtjänst eller andra kommunala åtaganden. 
När Lagen om Valfrihetssystem (LOV) tillkom år 2008 gav den möjligheter 
som då inte fanns i Lagen om offentlig upphandling (LOU), men under de 
sjutton år som gått har LOU uppdaterats och många av de möjligheter som ges 
i LOV kan också åstadkommas genom en tillämpning av LOU. Våra partier ser 
även positivt på att ytterligare steg som kan tas för att stävja 
välfärdskriminalitet, oavsett vilken upphandlingslagstiftning som används, 
samtidigt som vi vill berömma socialförvaltningen för ett mycket gott arbete 
med den frågan redan utifrån dagens upphandling.  

Om ett gediget och genomarbetat förslag till ny modell för valfrihet inom 
hemtjänsten presenteras baserat på LOU är vi inte främmande för att ersätta 
LOV med LOU. Men innan det beslutet fattas behöver modellen ha 
presenterats så att både vård- och omsorgsnämnden, Huddinge pensionärsråd, 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige har möjlighet att förvissa sig om att 
det nya systemet faktiskt är bättre för de äldre i kommunen än det system som 
finns idag. 

Genom att fatta beslut om en minoritetsåterremiss när ärendet var uppe i 
kommunfullmäktige gav vi vänsterstyret en möjlighet att återkomma med en 
upphandlingsmodell för hemtjänsten som tillgodoser kvalitetskrav, goda 
arbetsvillkor, brukarnas valfrihet, konkurrens på lika villkor, effektivt nyttjande 
av skattemedel samt tillförsäkrar insyn, motverkar välfärdskriminalitet och 
bidrar till samtliga tre hållbarhetsperspektiv. Tyvärr kan vi konstatera att de inte 
tog vår utsträckta hand utan istället väljer att försöka trumfa igenom ett 
avskaffande av nuvarande valfrihetsmodell utan att ha presenterat något 



 2 (2) 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

 

acceptabelt alternativ. Det är beklagligt ur demokratisk synvinkel men det är 
framför allt beklagligt för att det lämnar alla de äldre och funktionsnedsatta 
som är beroende av hemtjänst i ett limbo av osäkerhet och minskad valfrihet. 

Mot ovanstående bakgrund yrkar vi 

• att ärendet i första hand återremitteras till förvaltningen med uppdraget att 
återkomma med en upphandlingsmodell för hemtjänsten som tillgodoser 
kvalitetskrav, goda arbetsvillkor, brukarnas valfrihet, konkurrens på lika 
villkor, effektivt nyttjande av skattemedel, tillförsäkrar insyn, motverkar 
välfärdskriminalitet och bidrar till samtliga tre hållbarhetsperspektiv. 
Upphandlingsmodellen ska vara förankrad i Huddinge pensionärsråd och 
vård- och omsorgsnämnden. 

• att ärendet i andra hand avslås. 



 

 

 

Datum: 2025-05-14 

      Diarienummer: KS-2025/385 

FÖRSLAG 
Kommunstyrelsen 

Ärende 4: Förslag om att avveckla LOV inom hemtjänsten och införa 
LOU 

 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige att besluta följande 

1. Med upphävande av det valfrihetssystem (LOV) inom hemtjänsten som 

fullmäktige beslutade om den 8 december 2008, § 209, ska en ny modell för 

hemtjänsten införas i Huddinge kommun som baseras på att hemtjänsten drivs i 

egen regi.  

 

2. Vård -och omsorgsnämnden uppdras utreda och återkomma med förslag på hur 

avvecklingen av LOV ska ske i enlighet med punkten 1. 

 

Bakgrund 

Vänsterpartiet gick till val på att avveckla lagen om valfrihetssystem (LOV), en 

lagstiftning som i praktiken misslyckats med sina mål. Istället för ökad 

brukarkontroll och mångfald har de stora vårdföretagen gynnats genom fri 

etableringsrätt, medan mindre och ideella aktörer knappt har en chans på 

marknaden idag. Den så kallade valfriheten har inte lett till bättre service för 

brukarna, men däremot till en urholkning av kommunens egna verksamheter. 

Genom att förlora brukare och resurser till privata aktörer har kommunens 

möjlighet att garantera en stabil och kvalitativ hemtjänst försvagats. Dessutom har 

insynen i verksamheten radikalt försämrats jämfört med när hemtjänsten bedrivs i 

egen regi. 

 

Att bedriva hemtjänst inom ramen för lagen om offentlig upphandling (LOU) är 

ett något bättre alternativ än LOV, eftersom kommunen då i högre grad kan styra 

vilka aktörer som får etablera sig och under vilka villkor, Men problemen 

kvarstår.  

 

Även vid upphandlingar har kommunen svårt att säkerställa god kvalitet och 

rättvisa arbetsvillkor, vilket vi ser nu med bland annat städupphandlingen. Trots 

att vi föreslagit åtgärder som öppen bokföring för ökad transparens har vårt 

förslag tidigare avslagits. Det tyder på en ovilja att ta helhetsansvaret för 

hemtjänsten och istället överlåta kontrollen till privata aktörer. LOU-systemet 

gynnar dessutom ofta stora företag som ägs av riskkapitalister, framför 

exempelvis idéburna aktörer. Stora företag som kan använda prispressning för att 

vinna upphandlingar, vilket riskerar försämra både arbetsvillkor och 



servicekvalitet. Vänsterpartiet har länge kritiserat detta som en del av en nyliberal 

politik som prioriterar kostnadseffektivitet framför välfärden.  

 

Det mest ansvarsfulla sättet att garantera en bra, jämlik och trygg hemtjänst är att 

återföra hela verksamheten till kommunal regi. Först då får vi full insyn och 

kontroll. Kommunen kan säkerställa hög kvalitet och följa upp verksamheten på 

ett sätt som är omöjligt när privata aktörer styrs av vinstintressen. Genom att ta 

bort privat vinstmaximering kan vi garantera skäliga löner och stabila 

anställningsformer. 

 

Vänsterpartiet ser detta förslag som ett nödvändigt steg mot en mer rättvis och 

hållbar hemtjänst. Det är dessutom den enda vägen för att säkerställa att 

skattepengar inte plundras av vinstdrivande aktörer, en plundring som vi verkar 

ensamma om att vilja stoppa.  
 

 

Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 5  Svar på motion väckt av Hampus Holmgren, Diana 
Molinsky och Love Bergström (samtliga M) – 
Kamerabevakning av återvinningsstationer 

Diarienummer: KS-2023/2726 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 

20 mars 2025, anses motionen besvarad. 

Sammanfattning 

Hampus Holmgren, Diana Molinsky och Love Bergström (samtliga M) har den 11 

december 2023 väckt en motion i kommunfullmäktige. Motionärerna föreslår att 

Huddinge kommun får i uppdrag att utreda hur kamerabevakning kan införas på 

återvinningsstationerna som finns inom kommunens gränser. 

Kommunstyrelsens förvaltning instämmer i att kamerabevakning av 

återvinningsstationer kan bidra till att öka tryggheten och minska nedskräpningen 

vid återvinningsstationerna. Ansvaret för problem relaterade till nedskräpning på 

kommunens återvinningsstationer ligger inom ramen för leverantören SRV 

Återvinnings åtaganden. I SRV Återvinnings åtaganden ingår att tillse så ordning 

och reda på återvinningsstationerna upprätthålls. Kommunen har en nära dialog 

med SRV Återvinning om den problematik som finns kopplad till 

återvinningsstationerna. 

Det ska också noteras att det finns en överhängande risk i att åtgärder på 

återvinningsstationerna kan orsaka en förflyttning av nedskräpningen till andra 

platser inom kommunen där det inte finns en naturlig kontroll, eller möjlighet till 

att omhänderta nedskräpningen. Ur detta perspektiv kan det inte motiveras att 

kommunen skall investera i dessa utökade åtgärder. 

Värt att notera är att denna typ av installationen är oerhört kostnadsdrivande. 

Kostnaden för installation av kameror bedöms inte vara ekonomiskt försvarbara 

utifrån nyttan. Trots den relativt lilla ytan per återvinningsstation görs 

bedömningen att varje enskild återvinningsstation kommer att kräva en 

investering i intervallet 500 – 750 tusen kronor. 

Det finns dessutom en stor osäkerhet kring återvinningsstationerna fortsatta 

omfattning, med anledning av ny lagstiftning som träder i kraft 2027-01-01 där 

återvinningen ska ske närmre fastigheterna än vad som sker idag (fastighetsnära 

insamling).  

Med hänvisning till ovanstående föreslås att motionen anses besvarad. 
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Särskilt yttrande 

Love Bergström (M) och Nujin Alacabek (V) anmäler varsitt särskilt yttrande som 

biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS AU 2025-05-07 § 4  

2. Tjänsteutlåtande - Svar på motion om kamerabevakning av 

återvinningsstationer  

3. Motion om kamerabevakning på återvinningsstationer – motion väckt av 

Hampus Holmgren, Diana Molinsky och Love Bergström (samtliga M)  



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2024-03-06 
Diarienummer: KS-2023/2804.623 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

 
Ärende 5 Svar på motion väckt av Hampus Holmgren, 
Diana Molinsky och Love Bergström (samtliga M) – 
Kamerabevakning av återvinningsstationer 

Det här är ett sätt att motverka och förebygga otillåten avfallshantering och 

minska nedskräpningen på våra återvinningscentraler i Huddinge. Idag är 

det många som möts av en nedskräpad återvinningsstation när de sorterar 

sitt avfall. I förvaltningens svar har man tittat på ekonomiska konsekvenser 

och menar att kostnaden för bevakningen skulle vara väldigt hög. Vi tror att 

det finns billigare alternativ än det förvaltningen beskriver och vi hade gärna 

sett en djupare utredning av kostnadsfrågan.  

Lämnas uppdraget helt och hållet till bolaget finns det inga garantier att 

kamerorna placeras på stationerna i Huddinge. Vill vi säkerställa att 

kamerorna sätts upp i Huddinge behöver initiativet komma från oss. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

Datum: 2025-05-14 

      Diarienummer: KS-2023-/27726 

SÄRKSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 5: Svar på motion väckt av Hampus Holmgren, Diana 
Molinsky och Love Bergström (samtliga M) – Kamerabevakning av 
återvinningsstationer 

 

Vi instämmer till viss del i motionärens problembeskrivning. Vi ser också det som 

naturligt att Moderaterna kommer fortsätta att försöka lösa problem genom 

kameraövervakning. ”Om man bara har en hammare ser alla problem lätt ut som 

spikar”, som det brukar heta. Kameraövervakning är enligt oss inte lösningen här, 

istället menar vi att man ska försöka komma åt vad det är som gör att människor 

dumpar sitt avfall på det här sättet. 

 

Nedskräpning ska så klart motverkas. Här tror vi att det är viktigt att ge så tydlig 

och lättbegriplig information som möjligt, men också genom att se till att 

belysningen blir bättre eftersom många dumpar gods som inte hör dit på kvällstid 

för att inte synas. Vidare tror vi att detta till viss del kan vara en effekt av den 

skadliga gig-ekonomin där appar gör det möjligt för privatpersoner att hämta och 

transportera gods från andra privatpersoner. Detta dumpas i för stor utsträckning 

på fel ställen och det är ett tilltagande problem, liksom problemet med 

arbetsskydd och rättigheter för gig-arbetare.  

Ett annat problem kan vara avståndet som ofta finns till återvinningsstationer och 

att det ofta kräver att man har en bil. En omställning till ett miljövänligt samhälle 

kräver att vi gör det så enkelt och tillgängligt som möjligt för alla. Ekonomiska 

incitament får inte bli hinder för den enskilde. 

 

 

Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 6  Svar på motion väckt av Felix Byström (SD) - Vidta 
kraftfullare åtgärder mot ordningsstörande ungdomsgäng 

Diarienummer: KS-2024/1714 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 

20 mars 2025, anses motionen besvarad.  

Sammanfattning 

Felix Byström (SD) har den 14 oktober 2025 väckt en motion i  

kommunfullmäktige med förslag om att kommunstyrelsen ska ta fram rutiner för  

att informera vårdnadshavare till ungdomar i ordningsstörande gäng om  

konsekvenserna av deras agerande. Ärendet har samberetts med barn- och  

utbildningsförvaltningen, gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen och  

socialförvaltningen. 

 

De samberedande förvaltningarna anser att Huddinge kommun har omfattande  

samverkan och strukturerade arbetssätt för att motverka ordningsstörande  

ungdomsgäng samt gängkriminalitet. Genom kommunens förebyggande arbete  

skapas positiva och hållbara lösningar för ungdomar i riskzonen. En del i detta  

arbete är riktade informationsinsatser gentemot vårdnadshavare samt  

föräldraskapsstöd och uppsökande socialt arbete. Kommunens fokus är att  

vidareutveckla och stärka de redan etablerade samverkansstrukturerna och  

insatserna inom ramen för kommunens preventions- och brottsförebyggande  

arbete. Med anledning av Huddinge kommuns pågående arbete finns det inte  

något behov av att ta fram särskilda rutiner. Med hänvisning till ovanstående  

föreslås att motionen anses besvarad. 

Yrkanden 

Felix Byström (SD) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 

bifalla motionen. 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

att bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Felix Byströms (SD) yrkande och finner att 

kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 



 16 (47) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 
14 maj 2025 

 
 
 

 

 
 

Reservationer 

Felix Byström (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag.  

Särskilt yttrande 

Nujin Alacabek (V) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS AU 2025-05-07 § 5  

2. Tjänsteutlåtande KS Svar på motion - Vidta kraftfullare åtgärder mot 

ordningsstörande ungdomsgäng  

3. Kraftfullare åtgärder mot ordningsstörande ungdomsgäng - Motion väckt av 

Felix Byström (SD) 

 

Beslutet skickas till 

Barn- och utbildningsförvaltningen 

Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen 

Socialförvaltningen 

   



 

 

 

Datum: 2025-05-14 

      Diarienummer: KS-2024/1714.119 

SÄRKSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 6: Svar på motion väckt Felix Byström (SD) – Vidta 
kraftfullare åtgärder mot ordningsstörande ungdomsgäng 

 

Sedan Mittenstyret med stöd av Vänsterpartiet började styra Huddinge 2022 har 

antalet meningsfulla aktiviteter för ungdomar ökat i kommunen. Trösklarna har 

sänkts genom avgiftsfria sommarlovsaktiviteter. Snart öppnar också en 

Fritidsbank/Sportotek i Huddinge. Genom meningsfulla fritidsaktiviteter 

förebygger vi rekrytering till kriminella gäng och otrygga miljöer. 

 

Vi menar också att det behövs fler fältförlagda socialsekreterare i kommunen. De  

lösningar Sverigedemokraterna förordar handlar i grunden om repressiva åtgärder. 

För att möta de utmaningar som beskrivs i motionen behövs ett systematiskt och 

förebyggande arbete. 

 

 

Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 7  Svar på motion väckt av Love Bergström (M), Karl 
Henriksson (KD), Cecilia Sundberg (M) och Gunilla 
Helmerson (M) - Säkrare skolvägar med färre skymda 
korsningar 

Diarienummer: KS-2024/2187 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Med hänvisning till förvaltningens tjänsteutlåtande, daterat den 17 mars 2025, 

avslås den första att-satsen i motionen. 

2. De andra och tredje att-satserna i motionen anses besvarade. 

 

Sammanfattning 

Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD), Cecilia Sundberg (M) och Gunilla 

Helmerson (M) har den 9 december 2024 väckt en motion i kommunfullmäktige 

om säkrare skolvägar med färre skymda korsningar. 

Kommunstyrelsens förvaltning vill framhålla vikten av säkra skolvägar för att 

skolbarn på ett tryggt och säkert sätt ska kunna gå och cykla till skolan. 

Kommunen bedriver idag ett aktivt arbete för säkrare skolvägar och för att skapa 

fri sikt vid gator och i korsningar, där gator i närheten av skolor är prioriterade att 

hålla fria från buskage som skymmer sikten. 

Kommunstyrelsens förvaltning anser att en årlig besiktning är ett ineffektivt sätt 

att arbeta med trafiksäkerhet. Det finns andra åtgärder som bedöms ge större 

effekt sett ur trafiksäkerhetssynpunkt för att göra det säkrare för barn att ta sig till 

skolan.  

Kommunen arbetar även med att informera och upplysa fastighetsägare om deras 

ansvar att hålla efter sina häckar. Inom ramen för kommunens tillsynsansvar tas 

anmälningar emot från kommunen och privatpersoner där fastighetsägare 

uppmanas att klippa sin häck. Om detta inte följs skapas ett tillsynsärende där 

kommunen kan ingripa om en fastighetsägare inte håller efter sin växtlighet. 

Med hänvisning till detta föreslår kommunstyrelsens förvaltning att motionens 

första att-sats ska avslås och den andra och tredje att-satsen ska anses besvarad.  

Yrkanden 

Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD), Felix Byström (SD) och Carl Otto 

Engberg (L) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla 

motionen. 
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Rasmus Lenefors (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 

bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Love Bergströms (M) med fleras yrkande 

och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till 

beslut. 

Reservationer 

Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD), Felix Byström (SD) och Carl Otto 

Engberg (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag.  

Särskilt yttrande 

Nujin Alacabek (V) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS AU 2025-05-07 § 6  

2. Rev. 2025-05-07. Tjänsteutlåtande KS, Svar på motion - Säkrare skolvägar 

med färre skymda korsningar  

3. Tjänsteutlåtande KS, Svar på motion - Säkrare skolvägar med färre skymda 

korsningar  

4. Säkrare skolvägar med färre skymda korsningar – motion av Love Bergström 

(M), Karl Henriksson (KD), Cecilia Sundberg (M) och Gunilla Helmerson 

(M)  



 

 

 

Datum: 2025-05-14 

      Diarienummer: KS-2024/2187.119 

SÄRKSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 7: Svar på motion väckt av Love Bergström (M), Karl 
Henriksson (KD), Cecilia Sundberg (M) och Gunilla Helmersson (M) – 
Säkrare skolvägar med färre skymda korsningar 

 

I grunden delar vi motionärernas oro för att dåligt underhåll av buskar och häckar 

skymmer sikten vid korsningar och gör skolvägar farligare än de skulle behöva 

vara. Vi hade gärna i svaret på motionen sett i hur stor uträckning skymda 

korsningar och oklippta häckar utgör ett problem för att får säkrare skolvägar samt 

hur ofta man säkerhetsställer att vägen till skolan upplevs säker i respektive 

område.  

 

Det vi också vill lyfta som medskick är att den farligaste komponenten när det 

gäller säkra skolvägar är just bilar och avsaknaden av övergångsställen på en del 

ställen. Situationen gällande hämtning-lämning vid vissa av kommunens förskolor 

och grundskolor kan bara beskrivas som kaotisk och detta är något kommunen 

måste jobba målmedvetet med att lösa.  

 

Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 8  Svar på Huddingeförslag - Mötesplats för ungdomar i 
Glömsta 

Diarienummer: KS-2024/2156 

Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 

17 mars 2025, anses Huddingeförslaget besvarat. 

Sammanfattning 

Ett Huddingeförslag har inkommit om en mötesplats för ungdomar i Glömsta där 

ungdomar i skolåldern kan umgås och ha en meningsfull tid tillsammans. 

Kommunstyrelsens förvaltning är positiv till förslaget om att skapa fler 

mötesplatser i Glömsta för barn och unga.  

Förvaltningen kommer inkludera förslaget om en mötesplats i Glömsta i det 

pågående uppdraget ta fram ett samlat program för offentliga mötesplatser såsom 

torg, parker, lekplatser och badplatser.  

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att Huddingeförslaget ska anses besvarat.  

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS AU 2025-05-07 § 7  

2. Tjänsteutlåtande KS, Svar på Huddingeförslag om mötesplats i Glömsta  

3. Huddingeförslag – Mötesplats för ungdomar i Glömsta 

 

Beslutet skickas till 

Förslagsställaren 

Servicecenter  
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§ 9  Svar på Huddingeförslag - Börja bygga LSS-gruppboenden 
i Huddinge kommun 

Diarienummer: KS-2024/1288 

Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 

20 mars 2025, anses förslaget besvarat. 

Sammanfattning 

Huddinge kommun mottog den 19 februari 2023 ett Huddingeförslag där 

kommunen uppmanas börja bygga LSS-gruppboenden. Huddingeförslaget har fått 

181 röster. 

Behovet av LSS-platser i kommunen ökar jämfört med tidigare år. Huddinge 

kommun arbetar med att säkerställa att kommunen långsiktigt kan tillgodose 

behovet av bostäder för personer med funktionsnedsättning. I lokalresursplanen 

redovisas hur behovet av platser i LSS-boenden ser ut idag tillsammans med en 

prognos fram till år 2032. Där beskrivs möjliga framtida LSS-boenden i ett antal 

detaljplanerade områden och det fortsatta arbetet med detaljplanerna ska noga 

följas för att klargöra vilka kommande LSS-boenden som är lämpliga. Kommunen 

arbetar proaktivt med att ta fram ett strukturprogram där inriktningen för den 

fysiska planeringen av verksamhetslokaler för LSS ska beskrivas. Med hänvisning 

till ovanstående bedömer kommunstyrelsens förvaltning att kommunen arbetar 

med försörjningen av LSS-boenden redan idag och föreslår därför att 

Huddingeförslaget anses besvarat. 

Yrkanden 

Nujin Alacabek (V) yrkar att kommunstyrelsen bifaller huddingeförslaget i 

enlighet med bilagt yrkande från Vänsterpartiet. 

Christian Stulen (HP) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Nujin Alacabeks (V) yrkande och finner att 

kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 

Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag.  



 21 (47) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 
14 maj 2025 

 
 
 

 

 
 

Särskilt yttrande 

Karl Henriksson (KD) och Carl Otto Engberg (L) anmäler ett gemensamt särskilt 

yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS AU 2025-05-07 § 8  

2. Tjänsteutlåtande KS, Svar på Huddingeförslag - Börja bygga LSS-

gruppboenden  

3. Huddingeförslag - Börja bygga LSS-gruppboenden i Huddinge kommun 

 

Beslutet skickas till 

Förslagsställaren  



 

 

 

Datum: 2025-05-14 

      Diarienummer: KS-2024/1288.104 

FÖRSLAG 
Kommunstyrelsen 

Ärende 9: Svar på Huddingeförslag – Börja bygga LSS-
gruppboenden i Huddinge kommun 

 

Förslag 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta följande: 

1. Bifalla Huddingeförslaget. 

 

Bakgrund 

Huddingeförslaget behandlar i stort sett detsamma som Vänsterpartiet föreslagit i 

en motion som behandlats av kommunfullmäktige våren 2025. Vi menar att 

förslaget fortfarande är högaktuellt.  

 

Det är viktigt att ge socialförvaltningen i uppdrag att utreda hur stort behovet av 

LSS-platser i Huddinge är. Vi föreslog i vår motion också att kommunstyrelsens 

förvaltning skulle få i uppdrag att ta fram förslag på kommunalt ägd mark som 

skulle lämpa sig för LSS-boenden. Man hänvisar från förvaltningens sida, så väl 

gällande vår motion som Huddingeförslaget, till att man känner sig trygga med 

det prognosarbete som görs.  

 

Framför allt menar vi att Huddinge kommun under lång tid förlitat sig på att 

privata aktörer ska täcka det behov som finns av platser på LSS-boenden, vartefter 

behovet uppstår. Det är en politisk linje som är oansvarig gentemot de personer 

som omfattas av LSS, men också en politisk linje som orakat onödiga och 

omfattande kostnader för kommunmedborgarna i form av läckage av skattepengar 

till privata och vinstdrivande företag.  

 

Markfrågan är grundläggande i arbetet med att ta fram fler LSS-boenden. 

Planering av ett LSS-boende medför dock vissa specifika kriterier för platsens 

beskaffenhet som också gör det svarare att planera och bygga LSS-boenden än 

andra boenden om man utgår från de rekommendationer och den lagstiftning som 

finns. Genom att bifalla Huddingeförslaget bryter vi heller inte mot kommunens 

lokalresursplan, vilket hänvisas till i svaret. Istället handlar det om att understryka 

vikten av att i lokalresursplanen arbeta specifikt med denna fråga. 

 

 

Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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Datum: 2025-05-14 
Diarienummer: KS-2024/1288 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 9 Svar på Huddingeförslag - Börja bygga LSS-
gruppboenden i Huddinge kommun 

Vi ser med stort allvar på den växande bristen på LSS-boenden i Huddinge 
kommun. Det handlar om grundläggande rättigheter för människor med 
funktionsvariationer – rätten att leva ett värdigt och självständigt liv, i 
trygghet, nära sina anhöriga och med det stöd de har rätt till. 

Vi noterar att det i tjänsteutlåtandet hänvisas till ett antal framtida 
detaljplaner som tillsammans kan möjliggöra upp till 110 nya LSS-platser 
fram till år 2032. Samtidigt konstateras i lokalbehovsprognosen att det 
redan idag råder ett underskott på platser. Att då i huvudsak förlita sig på 
ännu inte antagna detaljplaner innebär en uppenbar risk för att människor 
fortsatt kommer att stå utan det stöd de har rätt till under lång tid 
framöver. 

Vi menar att detta är ett tydligt exempel på att det görs för lite – och att 
det görs för sent. Kommunens ambitioner måste växlas upp. Det krävs ett 
skyndsamt och mer kreativt arbete för att möta det redan konstaterade 
behovet. 

Vi vill särskilt lyfta fram vikten av att snarast se över möjligheten att 
konvertera befintliga byggnader till LSS-boenden samt att identifiera 
fastigheter där det går att bygga LSS-boenden utan att invänta en ny 
detaljplan. Ett ensidigt fokus på framtida exploateringsområden riskerar 
annars att kraftigt fördröja tillkomsten av nya boenden, trots att andra 
lösningar kan finnas tillgängliga inom en betydligt kortare tidshorisont. 

För oss är detta en prioriterad fråga. Rätten till ett hem och till det stöd 
man har rätt till enligt lag kan inte vänta i ytterligare sju eller tio år. Vi 
uppmanar därför kommunen att omedelbart bredda perspektivet och höja 
tempot – inte minst genom att ta vara på det som redan finns, men ännu 
inte används. Det är dags att gå från långsiktig planering till konkret 
handling – nu. 

För Liberalerna  
Carl Otto Engberg (L) 

För Kristdemokraterna 
Karl Henriksson (KD) 
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§ 10  Svar på revisonsskrivelse - Granskning av 
kommunstyrelsens ansvar i utsatta områden 

Diarienummer: KS-2025/331 

Kommunstyrelsens beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande, daterat den 20 mars 2025, överlämnas som svar 

på revisionsskrivelsen Granskning av kommunstyrelsens ansvar i utsatta 

områden.  

Sammanfattning 

KPMG har av Huddinge kommuns revisorer fått i uppdrag att översiktligt granska 

kommunstyrelsens rutiner och interna kontroll avseende utsatta områden i 

kommunen. Syftet med granskningen har varit att bedöma om kommunstyrelsen 

har tillräckliga rutiner och kontroll över arbetet med utsatta områden i kommunen 

KPMG:s samlade bedömning är att kommunstyrelsen delvis har tillräckliga 

rutiner och kontroll över arbetet med utsatta områden. 

Revisorerna överlämnar tre rekommendationer till kommunstyrelsen vilka 

kommenteras av förvaltningen i detta tjänsteutlåtande. 

Särskilt yttrande 

Nujin Alacabek (V) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS AU 2025-05-07 § 9  

2. Tjänsteutlåtande,KS, Granskning av kommunstyrelsens ansvar i utsatta 

områden  

3. Bilaga 1. Granskning av kommunstyrelsens ansvar i utsatta områden 

 

Beslutet skickas till 

KPMG  



 

 

 

Datum: 2025-05-14 

      Diarienummer: KS-2025/331 

SÄRKSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 10: Svar på revisionsskrivelse – Granskning av 
kommunstyrelsens ansvar i utsatta områden 

 

Vänsterpartiet instämmer helhjärtat i de rekommendationer som KPMG ger i sin 

revisionsskrivelse. Skrivelsen konstaterar att kommunstyrelsen delvis har 

otillräckliga rutiner för att kontrollera arbetet i de utsatta områdena. Man 

rekommenderar att kommunstyrelsen ska efterfråga underlag och uppföljning av 

pågående arbete med utsatta områden och följa upp och se till att Samverkan i 

Huddinge fungerar effektivt och ändamålsenligt.  

 

Arbetet för att öka tryggheten i kommunens utsatta områden (socioekonomiskt 

utsatta anser vi är en mer korrekt term) är en av kommunens absolut viktigaste 

och tuffaste utmaningar. Delar av detta görs på samtliga kommunens 

förvaltningar, men det övergripande ansvaret ligger hos kommunstyrelsen. Därför 

är det viktigt att Mittenstyret nu tar med sig och implementerar de 

rekommendationer som finns i KPMG:s rapport. 

 

Det är viktig att kommunen aktivt verkar för en jämlik service i samtliga 

kommundelar för att alla kommunens medborgare ska känna sig inkluderade på 

lika villkor, men också ser till de brister eller behov som gör dom ojämlika. 

  

Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 11  Månadsrapport för kommunstyrelsen mars 2025 

Diarienummer: KS-2025/112 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen om månadsrapport för kommunstyrelsen 

mars 2025 till protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS AU 2025-05-07 § 10  

2. Rev. 2025-05-13. Tjänsteutlåtande, Månadsrapport per mars 2025 

Kommunstyrelsen  

3. Tjänsteutlåtande, Månadsrapport per mars 2025 Kommunstyrelsen  

4. Månadsrapport per mars 2025 Kommunstyrelsen 

 

Beslutet skickas till 

Akten  
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§ 12  Månadsrapport för Huddinge kommun mars 2025 

Diarienummer: KS-2025/103 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen om månadsrapport för Huddinge 

kommun mars 2025 till protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS AU 2025-05-07 § 11  

2. Månadsrapport per mars 2025 - Huddinge kommun  
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§ 13  Valärenden 

Diarienummer: KS-2025/5 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar till protokollet att det inte finns några valärenden att 

besluta om.  
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§ 14  Anmälan av delegationsbeslut 

Diarienummer: KS-2025/591 

Kommunstyrelsens beslut 

Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i bilagorna 1–4 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 9 maj 2025 godkänns. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande och 

tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa beslut 

ska redovisas till kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS  

2. Bilaga 1. Delegationsbeslut KS-serien  

3. Bilaga 2. Delegtionsbeslut UPP-serien  

4. Bilaga 3. Delegationsbeslut DIRUPP-serien  

5. Bilaga 4. Delegationsbeslut, Servicecenter  
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§ 15  Meddelanden till kommunstyrelsen 

Diarienummer: KS-2025/665 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar redovisningen av de meddelanden som förtecknas i 

kommunstyrelsens förvaltnings PM daterat den 9 maj 2025 till protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Meddelanden till kommunstyrelsen den 14 maj 2025  

2. Klimatkommunernas verksamhetsberättelse 2024  
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§ 16  Detaljplan för del av Solgård 1:1 m.fl. med anledning av 
Tvärförbindelse Södertörn inom kommundelarna 
Flemingsberg, Sjödalen och Fullersta – beslut om 
antagande 

Diarienummer: KS-2019/1423 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Detaljplan för del av Solgård 1:1 med flera antas enligt förvaltningens 

tjänsteutlåtande daterad den 17 mars 2025 med tillhörande antagandehandlingar 

bilaga 1, 2, 3, 4, 5, 6 och 7. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade 2017-05-31 § 43 att ge kommunstyrelsens 

förvaltning i uppdrag att upprätta de detaljplaner som behövs för Tvärförbindelse 

Södertörn.  

Trafikverket planerar att bygga en ny kapacitetsstark väg som kopplar ihop väg 73 

(Nynäsvägen), väg 226 (Huddingevägen) och väg E4/E20. Projektet heter 

Tvärförbindelse Södertörn. Trafikverket har tagit fram en vägplan med tillhörande 

miljökonsekvensbeskrivning som redovisar den nya vägens utformning, påverkan 

och planerade skyddsåtgärder. Trafikverkets vägplan vann laga kraft 2024-01-19. 

För att Trafikverket ska kunna genomföra projektet upprättar Huddinge kommun 

en ny detaljplan i området kring Solgård. Inom föreslagen detaljplan föreslår 

Trafikverket en ny trafikplats, trafikplats Vårdkasen. Aktuell detaljplan möjliggör 

för Tvärförbindelse Södertörn genom att (i) upphäva stora delar av gällande 

detaljplaner inom planområdet då dessa strider mot vägplanen samt (ii) reglerar 

den kommunala vägen Regulatorvägen som en bropassage över Tvärförbindelse 

Södertörn. 

Detaljplanen antogs av kommunfullmäktige den 22 augusti 2022, men 

antagandebeslutet upphävdes av Mark- och miljödomstolen med motiveringen att 

en miljökonsekvensbeskrivning borde ha upprättats. Inför omtaget av detaljplanen 

har ett antal förändringar skett vad gäller detaljplanens omfattning och innehåll. 

Kommunen har valt att området vid tunnelmynningen i Flemingsberg ska 

upprättas i en separat detaljplan, Katoden 4 med flera. Planområdet har minskats 

till att främst omfatta Trafikverkets vägplan för Tvärförbindelse Södertörn samt 

att en miljökonsekvensbeskrivning tas fram inom ramen för detaljplanen. 

Vägen pekas ut i gällande översiktsplan (ÖP 2050). Detaljplaneförslaget bedöms 

stämma överens med kommunens översiktsplan. 
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Föreslagen detaljplan möjliggör för ett infrastrukturprojekt som antas medföra 

betydande miljöpåverkan. I enlighet med mark- och miljödomstolens beslut har en 

miljökonsekvensbeskrivning tagits fram för detaljplaneområdet. En 

miljöbedömning har även genomförts inom ramen för Trafikverkets 

vägplan. Vägplan för väg 259, Tvärförbindelse Södertörn är ett fastställt och laga 

kraftvunnet planeringsunderlag sedan 2024-01-19.  

Yrkanden 

Nujin Alacabek (V) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 

avslå ärendet i enlighet med bilagt yrkande från Vänsterpartiet.  

Emil Högberg (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 

bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Nujin Alacabeks (V) yrkande och finner att 

kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 

Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 

Särskilt yttrande 

Anders Lönroth (MP) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS SBU 2025-05-07 § 3  

2. Tjänsteutlåtande, KS, Detaljplan för Solgård 1_1 mfl  

3. Bilaga 1. Plankarta – antagandehandling  

4. Bilaga 2. Planbeskrivning-antagandehandling  

5. Bilaga 3. Granskningsutlåtande, förnyad granskning  

6. Bilaga 4. Samrådsredogörelse, förnyat samråd  

7. Bilaga 5. Samrådsredogörelse  

8. Bilaga 6. Granskningsutlåtande  

9. Bilaga 7. Miljökonsekvensbeskrivning 

 

Beslutet skickas till 

Akten 

Trafikverket  



 

 

 

Datum: 2025-05-14 

      Diarienummer: KS-2019/1423 

FÖRSLAG 
Kommunstyrelsen 

Ärende 16: Detaljplan för del av Solgård 1:1 m.fl. med anledning av 
Tvärförbindelse Södertörn inom kommundelarna Flemingsberg, 
Sjödalen och Fullersta – beslut om antagande 

 

Förslag 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta följande: 

1. Avslå förslaget till detaljplan. 

 

Bakgrund 

Tvärförbindelse Södertörn är ett vägprojekt som Vänsterpartiet är kritiska till 

eftersom det kommer att göra stora intrång, inte bara i natur- och djurlivet, men 

även de boendes boendemiljö.  

 

Tvärförbindelse Södertörn är även väldigt kritiserat av Naturvårdsverket och 

Naturskyddsföreningen. De menar att Tvärförbindelsen kommer att bidra till 

giftiga luftpartiklar ökar för människor som bor i områden där den ska dras, men 

även kommer till ökad bilism. Vi menar att det varken går hand i hand med 

fullmäktiges mål om ekologisk hållbarhet eller de internationella klimatmålen. 

Även bullernivåerna kommer vara höga och pågå under lång tid. Detta är något 

som oroar oss i Vänsterpartiet och vi menar att man bör ta på stort allvar. 

 

 

Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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Datum: 2025-05-14 
Diarienummer: KS-2019/1423 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

  

 

Ärende 16: Detaljplan för del av Solgård 1:1 m.fl. med anledning av 
Tvärförbindelse Södertörn 

Planerna på Tvärförbindelse Södertörn står i strid med miljö- och klimatmål, 

bidrar till barriäreffekter och borde så klart avbrytas. Miljöpartiet har under 

alla år påpekat det orimliga med det här projektet och vår inställning har inte 

förändrats med tiden. Nu är dock besluten kring vägplanen tagna och frågan 

ligger utanför kommunens rådighet. 

 

Förändringen i just det här ärendet, jämfört med förra gången det var uppe för 

beslut, är dock bra. Nu blir det tydligt att de höga bullernivåerna behöver 

omhändertas av vägprojektet och inte lösas på bekostnad av de närboende 

som det tidigare beslutet var konstruerat. 

 

 

För Miljöpartiet 

 

 

Anders Lönroth (MP)  Louise Rollins (MP) 
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§ 17  Svar på motion väckt av Cecilia Nordin (DP), Ingalill 
Söderberg (DP) och Patrik Willingstam (DP) - Upprusta yta 
vid Rondovägen 

Diarienummer: KS-2024/955 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 

17 mars 2025, anses motionen besvarad. 

Sammanfattning 

Cecilia Nordin (DP), Ingalill Söderberg (DP) och Patrik Willingstam (DP) har 

väckt en motion om att rusta upp en plats vid Rondovägen i Skogås.  

Kommunstyrelsens förvaltning anser att platsen skulle kunna vara aktuell för 

upprustning då det råder brist på parker i denna del av Skogås. Det behöver dock 

tas ett helhetsgrepp över hela området.  

Förvaltningen planerar att se över behovet av fler närparker i östra Skogås i 

arbetet med kommande program för offentliga miljöer. 

Yrkanden 

Cecilia Nordin (DP), Karl Henriksson (KD), Love Bergström (M) och Carl Otto 

Engberg (L) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla 

motionen. 

Emil Högberg (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 

bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Cecilia Nordins (DP) med fleras yrkande 

och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till 

beslut. 

Reservationer 

Cecilia Nordin (DP), Karl Henriksson (KD), Carl Otto Engberg (L) och Love 

Bergström (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag.  

Särskilt yttrande 

Cecilia Nordin (DP) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 
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Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS SBU 2025-05-07 § 4  

2. Tjänsteutlåtande KS, Upprusta yta vid Rondovägen  

3. Bilaga. Motion av Cecilia Nordin (DP), Ingalill Söderberg (DP) och Patrik 

Willingstam (DP) – Upprusta yta vid Rondovägen  

 

Beslutet skickas till 

Natur- och stadsmiljönämnden 

Bygglovs- och tillsynsnämnden  
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Datum: 2025-05-14 
Diarienummer: Dnr 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 17, Svar på motion väckt av Cecilia Nordin (DP), 
Ingalill Söderberg (DP) och Patrik Willingstam (DP) – 
Upprusta yta vid Rondovägen 

Drevvikenpartiet ser positivt på att förvaltningen instämmer i att ytan är i 

stort behov av upprustning, då den ger intryck av att vara övergiven och 

övervuxen. 

 

Förvaltningen bör fortskynda arbetet med att iordningställa ytan, då den är 

den enda av sitt slag kvar i området, då lekplatsen vid Vitnäsvägen är 

avvecklad, Det är förvaltningen medvetna om. 

 

Olyckligtvis kommer invånarna att får vänta ytterligare tid då förvaltningen 

vill utreda frågan mera, i ett kommande program för offentliga miljöer. 

Drevvikenpartiet ser farhågor i att skjuta upp åtgärder på framtiden när, 

situationen för denna plats är ordentligt eftersatt. Ingen information finns, 

om när ett sådan program kan finnas på plats. 

 

 

Cecilia Nordin (DP) 

Oppositionsråd 
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§ 18  Svar på motion väckt av Love Bergström (M) och Hampus 
Holmgren (M) – Möjliggör för fler att flytta till sitt 
drömboende 

Diarienummer: KS-2024/1106 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterad den 

17 mars 2025, anses motionen besvarad. 

Sammanfattning 

Motionen ”Möjliggör för fler att flytta till sitt drömboende” av Love Bergström 

(M) och Hampus Holmgren (M) har väckts i kommunfullmäktige den 17 juni 

2024. Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige beslutar att ansöka om medel 

från Boverket för att möjliggöra fler detaljplaner som medger småhusbebyggelse. 

Syftet är att främja variation i bebyggelsen genom att stimulera utvecklingen av 

småhusbebyggelse och därmed bidra till en levande och attraktiv kommun för 

bland annat unga och barnfamiljer. 

Fram till den 1 oktober 2026 kan kommuner söka stöd hos Boverket för 

detaljplaner som medger småhusbebyggelse eller omvandling av lokalarea till 

boarea. Stödet uppgår till 25 000 kronor per hus eller 300 kronor per 

omvandlad m² lokalarea. 

Kommunstyrelsens förvaltning är medveten om det stöd som Boverket kan ge till 

kommuner för detaljplaner som medger småhusbebyggelse och som uttrycks av 

motionärerna. Förvaltningen kommer således att söka stöd för de antagna planer 

som uppfyller Boverkets kriterier om storlek och innehåll samt färdigställts inom 

Boverkets tidsram. 

Yrkanden 

Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD) och Felix Byström (SD) yrkar att 

kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

Emil Högberg (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 

bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Love Bergströms (M) med fleras yrkande 

och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till 

beslut. 
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Reservationer 

Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD) och Felix Byström (SD) reserverar 

sig mot beslutet till förmån för eget förslag.  

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS SBU 2025-05-07 § 5  

2. Tjänsteutlåtande KS, Svar på motion, Möjliggör för fler att flytta till sitt 

drömboende  

3. Bilaga. Motion väckt av Love Bergström (M) och Hampus Holmgren (M) – 

Möjliggör för fler att flytta till sitt drömboende  
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§ 19  Svar på Huddingeförslag – Hundrastgård i 
Rosendalsparken, Snättringe 

Diarienummer: KS-2025/165 

Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 

17 mars 2025 anses Huddingeförslaget vara besvarat. 

Sammanfattning 

Ett Huddingeförslag angående hundrastgård i Rosendalsparken har inkommit till 

kommunen.  

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att Huddingeförslaget anses besvarat. Det 

är inte möjligt att placera en hundrastgård i Rosendalsparken på grund av närheten 

till bostäder. De platser som förvaltningen inventerat tidigare har dessvärre inte 

fungerat för hundrastgårdar. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS SBU 2025-05-07 § 6  

2. Tjänsteutlåtande KS, Hundrastgård i Rosendalsparken, Snättringe  

3. Bilaga. Huddingeförslag Hundrastgård Rosendalsparken (GDPR) 

 

Beslutet skickas till 

Förslagsställaren  
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§ 20  Svar på Huddingeförslag - Hundrastgård Rosendalsparken 

Diarienummer: KS-2024/1 

Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 

17 mars 2025 anses Huddingeförslaget vara besvarat. 

Sammanfattning 

Ett Huddingeförslag angående hundrastgård i Rosendalsparken har inkommit till 

kommunen.  

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att Huddingeförslaget anses besvarat. Det 

är inte möjligt att placera en hundrastgård i Rosendalsparken på grund av närheten 

till bostäder. De platser som förvaltningen inventerat tidigare har dessvärre inte 

fungerat för hundrastgårdar. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS SBU 2025-05-07 § 7  

2. Tjänsteutlåtande KS, Hundrastgård i Rosendalsparken  

3. Bilaga. Huddingeförslag Hundrastgård i Rosendalsparken (GDPR) 

 

Beslutet skickas till 

Förslagsställaren  
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§ 21  Svar på Huddingeförslag - Fontän till nya dammen vid 
Åvägen 

Diarienummer: KS-2024/62 

Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 

10 mars 2025 anses Huddingeförslaget vara besvarat. 

Sammanfattning 

Ett Huddingeförslag om fontän i den nya dammen vid Åvägen har inkommit till 

kommunen.  

Efter samberedning med miljö-och bygglovsförvaltningen anser förvaltningen att 

det inte är lämpligt att anlägga en fontän i dammen på grund av potentiella 

miljöproblem, tekniska svårigheter samt ökade 

driftskostnader. Kommunstyrelsens förvaltning anser att Huddingeförslaget är 

besvarat. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS SBU 2025-05-07 § 8  

2. Tjänsteutlåtande KS Fontän till nya dammen vid Åvägen  

3. Bilaga. Huddingeförslag - Fontän till nya dammen vid Åvägen (GDPR) 

 

Beslutet skickas till 

Förslagsställaren  
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§ 22  Svar på  Huddingeförslag - Asfalten bort i rondellen i 
Trångsunds centrum och plantera växter i stället 

Diarienummer: KS-2024/675 

Kommunstyrelsens beslut 

Ärendet Svar på Huddingeförslag - Asfalten bort i rondellen i Trångsunds 

centrum och plantera växter i stället dras ur dagordningen.   
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§ 23  Svar på Huddingeförslag - Trevligare rondeller i Länna 

Diarienummer: KS-2024/706 

Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 

17 mars 2025, anses Huddingeförslaget vara besvarat. 

Sammanfattning 

Ett Huddingeförslag angående att rusta upp två rondeller i Länna med träd, buskar 

och annan växtlighet har inkommit till kommunen. Rondellerna beskrivs av 

förslagsställaren som ”trista”. 

Kommunstyrelsens förvaltning har samberett Huddingeförslaget med Miljö- och 

bygglovsförvaltningen. Miljö- och bygglovsförvaltningen menar att rondellerna 

har en hög artrikedom och att de har ställt om skötseln av rondellerna till äng i 

stället för bruksgräs. År 2020 genomfördes en inventering av ytor som skulle 

kunna vara lämpliga att ställa om till ängsskötsel inom projektet Ängar i staden. 

Rondellerna i Länna pekades ut som lämpliga att ställa om.  

Huddingeförslaget anses vara besvarat med hänvisning till att rondellerna har en 

hög artrikedom och har ställts om till äng. 

Särskilt yttrande 

Cecilia Nordin (DP) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS SBU 2025-05-07 § 10  

2. Tjänsteutlåtande, KS,  Huddingeförslag, Trevligare rondeller i Länna  

3. Bilaga. Huddingeförslag - Trevligare rondeller i Länna (GDPR) 

 

Beslutet skickas till 

Förslagsställaren  
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Datum: 2025-05-14 
Diarienummer: Dnr 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 23, Svar på Huddingeförslag – Trevligare rondeller i 
Länna 

Drevvikenpartiet instämmer med detta Huddingeförslag till 100 %. 

Rondellerna i den östra kommundelen skulle behöva mer kärlek och detta 

förslag är i linje med det.  

 

Dessa rondeller klassas nu som ängsmark, men det måste vara den 

tråkigaste ängen som har iordningställts. Drevvikenpartiet tycker att man 

kan assistera naturen med att så ängsblommor som höjer estetiken av 

rondellerna avsevärt. Inhemska ängsblommor skulle klara sig själva utan 

skötsel, så som blåklocka, lin, klint, viol och mandelblom. 

 

Säkerligen skulle pollinatörer samt boende uppskatta en blomstrande äng, 

bättre än dagens gräsplättar. 

 

Cecilia Nordin (DP) 

Oppositionsråd 
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§ 24  Vattentjänstplan – beslut om samråd 

Diarienummer: KS-2023/208 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Godkänna förslag till vattentjänstplan för Huddinge kommun inför samråd i 

enlighet med bilaga till förvaltningens tjänsteutlåtande den 17 mars 2025. 

2. Godkänna att vattentjänstplan för Huddinge kommun går ut på samråd i 

enlighet förvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 17 mars 2025. 

 

Sammanfattning 

Sedan den 1 januari 2023 finns i lag (2006:412) om allmänna 

vattentjänster (LAV) ett krav att varje kommun ska ha en aktuell vattentjänstplan.  

Arbetet med Huddinges vattentjänstplan har bedrivits av 

kommunstyrelseförvaltningen i samråd med miljö- och bygglovsförvaltningen 

samt i dialog med VA-huvudmannen Stockholm Vatten AB. Vattentjänstplanen 

ersätter VA-utbyggnadsprogrammet från 2017. 

Huddinges vattentjänstplan innehåller:    

• Översikt av organisation och styrdokument  

• Långsiktig VA-planering  

• Bedömning av hur skyfall påverkar befintlig VA-anläggning 

• Bedömning av betydande miljöpåverkan       

 

Den långsiktiga VA-planeringen omfattar en prioriteringsordning av Huddinges 

fritidshusområden inför omvandling, som idag saknar allmän VA-anläggning. 

Dessa har delats upp i tre kategorier: Pågående VA-utbyggnadsområden, VA-

utbyggnadsområden där planering påbörjas inom 12 år och Bevakningsområden.  

Bedömning av åtgärder för att skydda den allmänna VA-anläggningen vid skyfall 

är ett arbete som är i en uppstartsfas. Huddinge har sedan tidigare en 

skyfallskartering över kommunen från 2018. Skyfallskarteringen behöver ses över 

och eventuellt uppdateras. 

För vattentjänstplanen har det gjorts en undersökning om betydande 

miljöpåverkan i enlighet med bestämmelserna i miljöbalken. Kommunen bedömer 

att samrådsförslaget inte kan antas medföra en betydande miljöpåverkan.  

Vattentjänstplanen ska samrådas med berörda fastighetsägare och myndigheter 

samt ställas ut för granskning. Kommunfullmäktige beslutar om 

vattentjänstplanens antagande och dess aktualitet ska prövas var fjärde år. 

Samråd planeras att pågå mellan maj-september 2025.  
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Yrkanden 

Love Bergström (M) och Karl Henriksson (KD) yrkar att kommunstyrelsen 

bifaller bilagt ändringsyrkande från Moderaterna och Kristdemokraterna. 

Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med Love Bergströms (M) och Karl Henrikssons 

(KD) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 

Love Bergström (M) och Karl Henriksson (KD) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget förslag. 

Särskilt yttrande 

Felix Byström (SD) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet.  

Carl Otto Engberg (L) anmäler ett särskilt yttrande. Till justeringen har det inte 

inkommit något särskilt yttrande och därför finns inte något bilagt.  

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS SBU 2025-05-07 § 11  

2. Tjänsteutlåtande, KS, Vattentjänstplan, beslut om samråd  

3. Bilaga 1. Vattentjänstplan samrådsförslag 

 

Beslutet skickas till 

Stockholm Vatten AB 

Natur- och stadsmiljönämnden 

Bygglovs- och tillsynsnämnden  
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Datum: 2024-05-14 
Diarienummer: KS-2023/208 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

    
 

Ärende 24 Vattentjänstplan – beslut om samråd 

Förslag till beslut: 

1. Godkänna förslag till vattentjänstplan för Huddinge kommun inför 
samråd i enlighet med bilaga 1 till förvaltningens tjänsteutlåtande 
den 17 mars 2025, med revideringen att samtliga 
bevakningsområden tillförs kategorin VA-utbyggnadsområden där 
planering påbörjas inom 12 år som förvaltningens tjänsteutlåtande 
den 17 mars 2025. 

 

1. Godkänna att vattentjänstplan för Huddinge kommun går ut på 
samråd i enlighet förvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 17 mars 
2025, reviderat med Moderaterna och Kristdemokraternas förslag 
om att samtliga bevakningsområden tillförs kategorin VA-
utbyggnadsområden där planering påbörjas inom 12 år daterat den 
17 mars 2025. 

 

Motivering: 

Moderaterna och Kristdemokraterna yrkar att de i vattentjänstplanen 
utpekade bevakningsområdena lyfts till att bli områden som aktivt ska 
utvecklas för tillgång till kommunalt vatten och avlopp inom en 
planeringshorisont på maximalt 12 år. Detta som ett led i en 
ambitionshöjning för att möjliggöra fler småhus i Huddinge kommun. 

Bakgrunden till detta yrkande är att Huddinge länge haft en obalans i 
bostadsutbudet, där småhusutvecklingen har halkat efter trots att efterfrågan 
är fortsatt stark. Småhus är en attraktiv boendeform för många hushåll, inte 
minst barnfamiljer, och ett ökat utbud möjliggör för fler att stanna kvar i 
kommunen genom livets olika skeden. Det är även en viktig aspekt för att 
kunna erbjuda bostadsalternativ till den som vill flytta från flerbostadshus 
till ett eget hus inom kommunen – och därigenom skapa en naturlig 
rörlighet i hela bostadsbeståndet. 

Att ge förutsättningar för småhusutveckling i de områden som i dag endast 
bevakas, men där potentialen är stor, är ett konkret steg mot ett mer varierat, 
inkluderande och hållbart Huddinge. Med modern teknik och 
planeringsmetoder kan småhusområden utformas så att de både bidrar till 
biologisk mångfald och klarar framtida klimatutmaningar. När utbyggnad 
sker med helhetsgrepp kring vatten, avlopp och dagvattenhantering minskar 
också miljöbelastningen från enskilda lösningar, vilket leder till förbättrad 
vattenkvalitet och långsiktig hållbarhet. 



 2 (3) 

YRKANDE
Kommunstyrelsen

Genom att tidigarelägga utbyggnaden i dessa områden till inom en 
tolvårsperiod skapas en tydlig planeringsram som ökar tryggheten för 
fastighetsägare och gör det möjligt för fler att planera för att utveckla sina 
fastigheter, bygga nytt eller permanentbo i dag fritidspräglade strukturer. 
Detta bidrar även till att minska trycket på centralare delar av kommunen 
och skapar en mer balanserad befolkningsspridning, med tillgång till både 
stad och natur. 

Vi menar att detta är en nödvändig ambitionshöjning i Huddinges 
bostadspolitik, och ett viktigt bidrag till att möta både efterfrågan och 
hållbarhetsmålen med konkreta, genomförbara insatser. 
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Datum: 2025-05-14 
Diarienummer: KS-2023/208 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

 

Ärende 24: Vattentjänstplan – beslut om samråd 

Sverigedemokraterna vill prioritera byggnation av småhus. Hade vår politik varit 
verklighet hade vattentjänstplanen – som innehåller den långsiktiga planeringen 
för vatten och avlopp – haft ett större fokus på omvandlingsområdena. Vi väljer 
dock i det här skedet att basera vårt yttrande på den politiska inriktning som 
gäller i kommunen. 

Området Gunhildsvik har hög prioritet till följd av det föreläggande som 
Länsstyrelsen har riktat mot kommunen om att området ska anslutas till 
kommunal VA-anläggning. Vi ställer oss dock kritiska till hur området behandlas i 
vattentjänstplanen. 

Bakgrunden är att anslutningen till kommunal VA-anläggning i detta fall inte 
kombineras med att området planläggs, vilket medför flera problem. 
Fastighetsägarna kommer att få en hög anslutningsavgift, samtidigt som området 
fortfarande regleras som ett fritidshusområde med små byggrätter. Vägarna i 
området är smalare än den nödvändiga bredden för ledningsrätterna, vilket 
innebär att ledningsrätterna kommer att innefatta både vägarna och delar av 
tomter i området samt att vägarna kommer att behöva stängas vid pågående 
schakt under byggtiden. 

Medan vattentjänstplanen inte behandlar den typen av frågor anser vi ändå att 
det är viktigt att lyfta då området i översiktsplanen är utpekat som ett område för 
omvandling samt att kommunstyrelsen 2010 fattade beslut om att godkänna ett 
större planläggningsprogram där Gunhildsvik föreslogs vara den sista etappen. 

Om planläggning ska ske vid ett senare tillfälle finns det även en risk att vägarna 
behöver grävas upp för att dimensionera upp eller flytta ledningarna. Även om 
området inte planläggs ser vi en risk i att Stockholm Vatten dimensionerar det nya 
ledningssystemet efter det befintliga antalet fastigheter i området. Med ett nytt 
regelverk för bygglov som kommer till hösten som möjliggör för lättnader av både 
tillbyggnad och komplementbyggnader är det inte osannolikt att antalet hushåll i 
området kommer att öka kraftigt. Där vi saknar garantier på att det planerade 
ledningssystemet har tillräcklig kapacitet. Av den anledningen anser vi inte att 
vattentjänstplanen har en långsiktig VA-planering för Gunhildsvik. 

 

Felix Byström 

Sverigedemokraterna 
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§ 25  Ansökan om planbesked för del av fastigheten Vårby Gård 
1:1 i Kungens Kurva 

Diarienummer: KS-2025/404 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen lämnar ett positivt planbesked avseende planläggning för del 

av fastigheten Vårby Gård 1:1. 

Sammanfattning 

Trafikverket har inkommit med en planbeskedsansökan om att utveckla en del av 

fastigheten Vårby Gård 1:1, som idag används som en uppställningsyta, till en 

underhållsdepå för fordon och kontorsplatser för hantering av drift och underhåll 

av Förbifart Stockholm.  

Fastigheten Vårby Gård 1:1 är belägen i god anslutning till E4/E20 och 

kommande Förbifart Stockholm. I utvecklingsplanen för Kungens Kurva ligger 

denna yta inom influensområdet för ”storskaliga strukturer med inriktning 

transportverksamhet, tyngdpunkt närlogistik. 

Givet den utveckling som sker inom regionen och infrastruktursatsningar blir 

tillgängligheten till Kungens Kurva mycket större. Förbifarten kommer att spela 

en viktig roll för kopplingarna till och ifrån kärnan. Med utgångspunkt från detta 

är det viktigt att Förbifarten kan underhållas effektivt för att säkra en god 

framkomlighet och tillgänglighet. 

Kommunstyrelsens förvaltning bedömer att det inlämnade förslaget ligger i linje 

med utvecklingsplan för Kungens Kurva. Förslaget fyller en samhällsviktig 

funktion för regionen i stort samt för kopplingen till och ifrån den regionala 

kärnan Kungens Kurva-Skärholmen.  

Förvaltningen föreslår ett positivt planbesked för del av fastigheten Vårby Gård 

1:1 där förslaget i ett kommande planuppdrag studeras närmare. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS SBU 2025-05-07 § 12  

2. Tjänsteutlåtande KS Ansökan om planbesked för Vårby Gård 1 i Kungens 

Kurva DG (2) 

 

Beslutet skickas till 

Sökanden 

Natur- och stadsmiljönämnden  
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§ 26  Miljöbokslut 2024 

Diarienummer: KS-2025/377 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Miljöbokslut för 2024, enligt bilaga 1 till förvaltningens tjänsteutlåtande daterat 

den 17 mars 2025, godkänns. 

Sammanfattning 

Den 25 april 2022 antog kommunfullmäktige Miljöprogram för Huddinge 

kommun 2022–2025. Syftet med programmet är att peka ut riktningen för 

kommunens miljöarbete fram till år 2025. 

Miljöprogrammet är indelat i sex temaområden med ett övergripande mål, delmål 

och tillhörande indikatorer. Programmet följs upp årligen i ett miljöbokslut och 

resultatet redovisas i kommunens webbaserade verktyg miljöbarometern. 

Slutsatserna för respektive temaområde visar inom vilka områden det fortsatta 

klimat- och miljöarbetet bör ha sitt fokus och prioriteringar. 

Av miljöprogrammets sex övergripande mål bedöms ett ha möjlighet att uppnås 

under programperioden (Biologisk mångfald och friluftsliv), tre bedöms delvis 

kunna uppfyllas (Klimat och energi, Vatten och Informera och engagera), och för 

två är det svårbedömt om målen kan uppnås (Hållbart byggande och Gifter i 

miljön). 

Av miljöprogrammets 16 delmål bedöms det för åtta mål som att delmålet kan 

uppnås, för fem är att trenden positiv, men delmålet blir svårt att nå och tre delmål 

bedöms ha en svårbedömd måluppfyllelse.  

Årets miljöuppföljning visar på att kommunkoncernen som helhet behöver arbeta 

mer systematiskt med klimat- och miljöfrågorna för att klara målen. För att 

uppfylla Huddinges höga ambition om att ligga i framkant inom den gröna 

omställningen behöver all verksamhet som bedrivs inom kommunkoncernen 

genomsyras av klimat- och miljöaspekterna.  

Ett särskilt fokus behöver läggas de kommande åren på att minska kommunens 

utsläpp från inköp samt tydligare jobba för en minskad klimatpåverkan i ny- och 

ombyggnadsprojekt. Vidare behöver kommunkoncernen fortsätta arbeta med 

återbruk och ett hållbart resursutnyttjande. Kommunkoncernen behöver även 

fortsätta prioritera att genomföra åtgärder som bidrar till att uppnå god 

vattenstatus samt säkerställa att exploatering sker med hänsyn till biologisk 

mångfald.  
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Särskilt yttrande 

Felix Byström (SD) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Nujin Alacabek (V) anmäler ett särskilt yttrande. Till justeringen har det inte 

inkommit något särskilt yttrande och därför finns det inte något bilagt.  

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS KMU 2025-05-06 § 10  

2. Tjänsteutlåtande Miljöbokslut 2024  

3. Bilaga 1 - Miljöbokslut 2024 

 

Beslutet skickas till 

Samtliga nämnder 

Samtliga av kommunen hel- och delägda bolag  



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2025-05-14 
Diarienummer: KS-2025/377 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

 

 

Ärende 26: Miljöbokslut 2024 

Miljöbokslutets syfte är att följa upp målen i Huddinge kommuns miljöprogram. Vi 
ser dock ett behov av en bredare uppföljning. 

Miljöprogrammet innehåller en blandning av områden av varierande karaktär, där 
kommunen har varierande rådighet över måluppfyllelsen. Det är många viktiga 
delar som behandlas (exempelvis hur vi stärker vattenkvaliteten i Huddinges sjöar 
eller minskar spridningen av miljögifter) men också områden där klimat- eller 
miljönyttan går att ifrågasättas (exempelvis energieffektivisering, som snarare är 
en ekonomisk åtgärd än en klimat- eller miljöåtgärd). Det finns även områden där 
programmet målar upp en önskvärd målbild, men där kommunen inte har några 
reella verktyg för att målet ska uppnås (exempelvis minskade geografiska 
växthusgasutsläpp). 

Problemet när miljöbokslutet inte problematiserar målformuleringarna är att alla 
områden anses vara något som kommunen kan påverka, men de enda verktygen 
är trubbiga som slår brett och fel. 

Ett tydligt exempel på detta är transport, som är den sektor som bidrar mest till 
växthusgasutsläppen i Huddinge. Kommunen har låg rådighet i frågan, vilket 
förvaltningen även konstaterar, men förvaltningen föreslår ändå att den stora 
släggan används (infrastruktur) för att minska bilens konkurrenskraft. 

För Sverigedemokraterna spelar det ingen roll vilket transportmedel invånarna 
använder, för oss är framkomligheten det viktiga. Vi ser ingen poäng i att göra det 
svårare för invånare att ta bilen. Däremot ser vi att det finns mer att göra för att 
minska färdsträckorna. Det är ingen som tjänar på att bilister får köra längre 
sträckor för att hitta en parkeringsplats för att kommunen har ersatt 
bilparkeringar med cykelparkeringar. Det finns ingen poäng i att de som bor i 
områden med bristfällig kollektivtrafik men ändå vill använda pendeltågen för 
jobbpendlandet ska få betala parkeringsavgifter på infartsparkeringarna, vilket 
skapar incitament för att ta bilen hela vägen till jobbet. 

 

 

Felix Byström 

Sverigedemokraterna 
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§ 28  Utvärdering av medlemskapen i Sveriges Ekokommuner 
och Klimatkommunerna 

Diarienummer: KS-2025/475 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Redovisningen av utvärderingen av medlemskapen i Sveriges Ekokommuner 

och Klimatkommunerna, enligt förvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 14 

mars 2025, godkänns. 

2. Förvaltningen återkommer till kommunstyrelsen med en rekommendation om 

fortsatt medlemskap eller utträde i Sveriges Ekokommuner. 

 

Sammanfattning 

I samband med dåvarande klimat- och stadsmiljönämndens beslut, om att ansöka 

om medlemskap i föreningen Klimatkommunerna, gav nämnden förvaltningen i 

uppdrag att utvärdera värdet av medlemskapen i Sveriges Ekokommuner 

(SEKOM) och Klimatkommunerna och redovisa utfallet av denna utvärdering för 

nämnden (Beslut 2022-04-21 KLN-2022/183.804). 

Särskilt yttrande 

Nujin Alacabek (V) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS KMU 2025-05-06 § 9  

2. Tjänsteutlåtande KS  

3. Bilaga till tjänsteskrivelse utvärdering medlemskap 

  

Beslutet skickas till 

Miljö- och bygglovsförvaltningen  



 

 

 

Datum: 2025-05-14 

      Diarienummer: KS-2025/475 

SÄRKSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 28: Utvärdering av medlemskapen i Sveriges Ekokommuner 
och Klimatkommunerna 

 

Det är bra att kommunen regelbundet utvärderar de medlemskap i olika nätverk 

och liknande. Däremot behöver man ha i minnet att det i vissa sammanhang kokar 

ner till en personfråga huruvida den samlade kompetensen inom ett specifikt 

nätverk utnyttjas eller inte. I tjänsteutlåtandet framgår det att medlemskapet i 

Klimatkommunerna utnyttjas men däremot inte i samma utsträckning 

medlemskapet i Sveriges Ekokommuner.  

 

Ekokommunerna är ett brett nätverk som består av 88 av Sveriges 290 kommuner. 

Nätverket fyller en delvis annan funktion än Klimatkommunerna, som det 

olyckligt jämförs med i detta ärende. Avgiften är också försumbar sett till 

kommunens totala omsättning. Vänsterpartiet förordar därför att man i 

fortsättningen använder sitt medlemskap i Sveriges Ekokommuner mer aktivt. 

 

Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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§ 29  Extrainsatt sammanträde för kommunstyrelsens klimat- 
och miljöutskott 

Diarienummer: KS-2025/815 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens klimat- och miljöutskott sammanträder den 30 juni 2025 

klockan 10:00. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutar om sammanträdestider för dess utskott. Med anledning 

av Huddinge kommuns reviderade miljöprogram föreslås ett extrainsatt 

sammanträde för kommunstyrelsens klimat- och miljöutskott den 30 juni 2025 

klockan 10:00 för att utskottet ska kunna lämna synpunkter på förslag till 

remissversionen.  

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteutlåtande KS  
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§ 30  Övriga frågor 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar den övriga frågan till protokollet.  

Sammanfattning 

Nujin Alacabek (V) ställer en övrig fråga om Huddinge kommuns lokalvårdsavtal. 

Med anledning av detta ställer även Felix Byström (SD) en följdfråga. Frågorna 

besvaras av kommundirektören.   
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§ 31  Nämndinitiativ - Återta städningen i egen regi (V) 

Kommunstyrelsens beslut 

Nämndinitiativet Återta städningen i egen regi från Vänsterpartiet får väckas samt 

bordläggs till kommande sammanträde i kommunstyrelsen.  

Sammanfattning 

Nujin Alacabek (V) anmäler ett nämndinitiativ, Återta städningen i egen regi. 

Nämndinitiativet biläggs protokollet.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar kommunstyrelsen om nämndinitiativet Återta städningen i 

egen regi från Vänsterpartiet får väckas samt bordläggas till kommande 

sammanträde i kommunstyrelsen och finner att så är fallet. 



 

 

 

Datum: 2025-05-14 

       

NÄMNDINITIATIV 
Kommunstyrelsen 

Återta städningen i egen regi 
 

Kommunstyrelsen beslutar följande 

1. Kommunstyrelsen ger kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att ta fram ett 

förslag på hur städning av kommunens verksamhetslokaler kan tas tillbaka i 

kommunal regi. 

 

Bakgrund 

En av de sista åtgärder det borgerliga minoritetsstyret i Huddinge vidtog förra 

mandatperioden var att avveckla den kommunala städningen av kommunens 

lokaler. Konkurrensutsättningen skulle leda till mer effektivitet och lägre 

kostnader. Marknadsexperimentet visade sig, som så ofta annars, vara ett 

misslyckande precis som vi sa när vi röstade emot förslaget. 

 

Huddinges skolor, äldreboenden och annan välfärdsverksamhet har under tre år 

dragits med konsekvenserna av att släppa in oseriösa företag i kommunens 

verksamheter. Konsekvenserna har också varit allvarliga för de lokalvårdare som 

vid upphandlingen fick erbjudande om verksamhetsövergång eller omplaceras i 

kommunen. Många av dem som ville gå vidare inom kommunen sattes på vikariat 

som arbetsgivaren sedan valde att inte förlänga. Huddinge kommun förlängde i 

praktiken bara transportsträckan till arbetslöshet. Det är inte ett attraktivt och 

ansvarsfullt sätt att agera som arbetsgivare. 

 

Nu finns chansen att göra om och göra rätt i och med att det misslyckade avtalet 

från 2022 går ut. Dessvärre har vi uppfattat signaler från Mittenstyret om att man 

vill fortsätta på den misslyckade linjen med upphandling av privata städföretag. 

Chansen finns dock att göra om och göra rätt genom att återinrätta kommunal 

städning av kommunens verksamhetslokaler. Detta skulle vara ett sätt att erbjuda 

trygga anställningar med schyssta villkor i en bransch där antalet oseriösa och 

ibland rent kriminella arbetsgivare är förskräckande stort. Vidare tycker vi att det 

är märkligt att en sådan nyhet kommuniceras i media innan den informerats eller 

hanterats i den ordinarie beslutsprocessen i kommunen. 

 

Nujin Alacabek  Robert Forsman 
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